
 
Zápis č. 12/2010 (59) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 25. 10. 2010 

 

Přítomni:   Ing. Bc. B. Chramcov, Ph.D., doc. Ing. M. Sysel, Ph.D., Ing. J. Vojtěšek, Ph.D., 
Ing. P. Navrátil, Ph.D., Ing. M. Matýsek, Ph.D., Ph.D., Ing. M. Navrátil, Ph.D., 
Ing. V. Gerlich, Bc. P. Peroutka, Ing. D. Malaník, Bc. P. Sousedík (celkem 10 
členů AS) 

Hosté: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., prof. Ing. Roman Prokop, CSc., doc. Mgr. Milan 
Adámek, Ph.D., Ing. Tomáš Sysala, Ph.D, RNDr. Jan Ostravský, CSc., Bc. Eva 
Navrátilová, Ing. Radim Pišan 

Program: 

1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro 
akademický rok 2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika. 

4. Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB.  

5. Projednání návrhu složení Vědecké rady FAI. 

6. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický 
rok 2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní obor 
Informační a řídicí technologie, uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

7. Projednání Průběžné zprávy o hospodaření FAI za období 1. 1. – 30. 9. 2010.  

8. Projednání návrhu výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2010/2011.  

9. Různé.  

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal hosty.  

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  

Zápis je bez připomínek. 

Z minulého zápisu: 

• Finanční prostředky IGA – dne 12. 10. 2010 proběhla schůzka vedení FAI s doktorandy, 
kde byli studenti DSP seznámeni s tím, jak bude naloženo s finančními prostředky IGA 
určenými pro studenty DSP, kteří již studium ukončili. Stipendia z finančních prostředků 
IGA byla plošně vyplacena k 31. 10. 2010, zbylé finanční prostředky budou vyplaceny ke 
konci roku. 

• Elektronická skripta – tato problematika není ještě dořešena. Bude řešeno na zasedání 
Ediční rady UTB. Dojde k úpravě Licenční smlouvy a k vytvoření webových stránek, na 
kterých budou skripta k dispozici. Na FAI se předpokládá, že soubor všech 
aktualizovaných skript na CD dostanou všichni nastupující studenti při zápisu do daného 
ročníku. Tato otázka není doposud legislativně ošetřena. Doc. Sysel vznesl dotaz týkající se 
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nutnosti požádání o další ISBN u přepracovaných skript. Děkan FAI mu odpověděl, že 
pokud nedojde v rámci aktualizace skript ke změnám minimálně 40% obsahu, není třeba 
žádat o nové ISBN a taky nevzniká nárok na autorský honorář. 

• Dr. Matýsek opět otevřel otázku podávání teplého čaje v menze. Tato otázka bude řešena 
na úrovni kvestora a AS UTB. 

Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání AS UTB ve dnech 14. 9. 2010 a 
21. 9. 2010: 

• Smlouva o zadávání výroby reklamních předmětů a tiskovin s firmou Reda – RNDr. Černý 
uvedl, že kupující má právo nakoupit reklamní předměty a tiskoviny u jiného dodavatele 
v případě, že zboží bude výrazně levnější než u firmy REDA nebo bude použito k 
okamžité spotřebě. 

• Předsedou studentské komory AS UTB byl zvolen Ing. Kamil Kyas. 

• Problematika kalkulace jídla v menze – kalkulace jídla je ošetřená směrnicí kvestora 
SK/07/2010. Doc. Sysel se dotazoval na zasedání AS UTB na tvorbu kalkulace cen, 
konkrétně na položku „přirážka“. Dotaz nebyl uspokojivě zodpovězen.   

• RNDr. Černý informoval o možnosti aktualizaci Mzdového předpisu UTB, která by měla 
řešit problematiku další mzdy.  

 
ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

Tajemnice Bc. Navrátilová informovala o dopadení pachatele krádeží na U5. 

Ing. Gerlich vznesl dotaz na děkana FAI týkající se informace o škrtech MŠMT ve financích u 
nerozestavěných staveb. Děkan FAI informaci nepotvrdil. 

 

ad 3)  Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro akademický rok 
2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika. 

Návrh směrnice vychází ze směrnice schválené v loňském roce. Směrnice k veřejně vyhlášenému 
1. kolu přijímacího řízení pro akademický rok 2011/2012 pro bakalářský studijní program 
Inženýrská informatika byla detailně projednána na zasedání LK AS FAI dne 18. 11. 2010. V 
odstavci 1.2 bylo změněno označení „detašované pracoviště“ na „konzultační středisko“ a došlo 
k úpravě číslování v článku 1. 

Návrh usnesení AS FAI  59/1 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro akademický rok 
2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika.  

Hlasování 
Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 3 

Usnesení AS FAI 59/1 
AS FAI schválil Směrnici k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro akademický rok 
2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika.  
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ad 4) Projednání návrhu změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB. 

Změny v návrhu směrnice byly podrobně projednány a prodiskutovány na zasedání LK AS FAI 
dne 18. 10. 2010.  

Navrhované změny shrnul Dr. Chramcov:  

• přidání odstavce 2 v článku 4 – „Jedním z úkolů Rady studijního programu je projednání a vyjádření 
se k bakalářským a diplomovým pracím vypsaným pro příslušný akademický rok.“  

• změna v článku 35 – „...Student prezenční formy doktorského studijního programu absolvuje 
pedagogickou praxi v rozsahu do 112 hodin v každém akademickém roce...“  

• úprava přílohy č. 1 – doplnění položky „Řešitel nebo spoluřešitel výzkumného záměru“ 
v grantových aktivitách.  

• přidání poznámky pod tabulkou přílohy č.1 – „Kontrolu a případné úpravy počtu kreditů v 
hodnocení odevzdaném studentem provádí proděkan pro magisterské a doktorské studium.“  

• přidání vysvětlivky č. 5 v příloze č.1 – „Započítává se přímo uvedený počet kreditů bez zahrnutí 
mentálního podílu.“ 

• Dr. Chramcov navrhl upřesnit formulaci odstavce 2 čl.4: „Jedním z úkolů Rady studijního 
programu je projednání a vyjádření se k tématům bakalářských a diplomových prací vypsaných pro příslušný 
akademický rok.“  

Ing. Gerlich poukázal na to, že v příloze č. 1 chybí počet kreditů u položky „Řešitel nebo 
spoluřešitel výzkumného záměru“. 

Ing. Gerlich vznesl dotaz, jak budou placeny odučené hodiny v ZS 2010/11, když část semestru 
bylo v rámci pedagogické praxe odučeno 4 hodiny týdně a část semestru bude odučeno do 112 
hod. za akademický rok. Dr. Sysala vysvětlil.  

V souvislosti s projednáváním této směrnice Doc. Sysel upozornil, zda do této směrnice 
nezapracovat rovnou i problematiku týkající se uznávání předmětů u studentů z jiných VŠ. 
Děkan FAI odpověděl, že tento problém ještě není dořešen a po vyřešení bude platit od nového 
akademického roku. V letošním akademickém roce je rozhodnutí o udělení zkoušek na garantovi 
předmětu dle směrnice děkana SD/08/10. 

Ing. Gerlich požádal o tajné hlasování. 

Z důvodu přípravy hlasovacích lístků bylo krátce přerušeno jednání AS FAI. Poté proběhlo 
tajné hlasování.  

Návrh usnesení AS FAI  59/2 
AS FAI schválil návrh změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád UTB ve verzi ze 
dne 18. 10. 2010 s následujícími doplněními:  
čl. 4 odst. 2 se mění takto: Jedním z úkolů Rady studijního programu je projednání a vyjádření 
se k tématům bakalářských a diplomových prací vypsaných pro příslušný akademický rok. a 
kreditní hodnocení v příloze č.1 u položky „Řešitel a spoluřešitel výzkumného záměru“ bude ve 
výši 4 kreditů. 

Hlasování 
Pro: 5 
Proti: 4 
Zdržel se: 1 

Usnesení AS FAI 59/2 nebylo přijato. 
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Dr. Chramcov navrhl projednat návrh změny Směrnice FAI doplňující Studijní a zkušební řád 
UTB znovu na zasedání LK AS FAI dne 1. 11. 2010 ve 13.00 hod. Očekává návrhy na úpravu od 
odpůrců změn. 

ad 5) Projednání návrhu složení Vědecké rady FAI.  

Děkan FAI prezentoval upřesněný návrh složení VR FAI na období 28. 3. 2010 – 27. 3. 2014. 
Proběhlo tajné hlasování. 

Návrh usnesení AS FAI  59/3 
AS FAI schválil návrh děkana na jmenování členů Vědecké rady FAI na období 28. 3. 2010 – 
27. 3. 2014. 

Hlasování 
prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc. FAI, UTB PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
doc. Mgr. Milan Adámek, Ph.D. FAI, UTB PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. Ing. Vladimír Bobál, CSc. FAI, UTB PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 
prof. Ing. Petr Dostál, CSc. FAI, UTB PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 
doc. RNDr. Vojtěch Křesálek, CSc. FAI, UTB PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. Ing. Roman Prokop, CSc. FAI, UTB PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. Ing. František Schauer, DrSc. FAI, UTB PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 
prof. ing. Karel Vlček, CSc. FAI, UTB PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 
prof. Ing. Ivan Zelinka, Ph.D. FAI, UTB PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 
prof. Ing. Boris Šimák, CSc. Fakulta elektrotechnická, ČVUT Praha PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. Ing. Jan Uhlíř, CSc. Fakulta elektrotechnická, ČVUT Praha PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. Ing. Antonín Víteček, CSc., 
Dr.h.c. Fakulta strojní, VŠB-TU Ostrava PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

prof. Ing. Radim Farana, CSc Fakulta strojní, VŠB-TU Ostrava PRO: 9 PROTI: 1 ZDRŽEL SE: 0 

prof. Dr. Ing. Aleš Dudáček Fakulta bezpečnostního inženýrství, VŠB-
TU Ostrava PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Miroslav Pokorný, CSc Fakulta elektrotechniky a informatiky, 
VŠB-TU Ostrava PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

prof. Ing. Jiří Bíla, CSc. Fakulta strojní, ČVUT v Praze PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. JUDr. Ing. Viktor Porada, DrSc., 
dr.h.c., mult. Vysoká škola Karlovy Vary PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 

prof. RNDr. Ing. Miloš Šeda, Ph.D. Fakulta strojního inženýrství, VUT v Brně PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

prof. Ing. Tomáš Hruška, CSc. Fakulta informačních technologií, VUT 
v Brně PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Gabriel Hulkó, DrSc. Strojnícka fakulta, STU v Bratislave, SR PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 
prof. RNDr. Josef Mikeš, DrSc. Přírodovědecká fakulta, UP v Olomouci PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

JUDr. Jiří Kameník Asociace soukromých bezpečnostních 
služeb PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Miroslav Fikar, DrSc. Fakulta chemickej a potravinárskej 
technológie, STU v Bratislave, SR PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Ing. Ivan Skalka Freescale Česká republika, Rožnov pod 
Radhoštěm PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Jiří Hanika, DrSc. Ústav chemických procesů, AV ČR Praha PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Radimír Vrba, CSc. Fakulta elektrotechniky a komunikačních 
technologií, VUT v Brně PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

Ing. Jiří Devát  PRO: 10 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
prof. RNDr. Ivo Pelant, DrSc. Fyzikální ústav, AV ČR Praha PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Dr. Ing. Ludvík Hub Safety Consulting Institute (CSI) 
Švýcarsko PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Josef Reitšpíz, Ph.D. Fakulta špeciálneho inženierstva, Žilinská 
univerzita v Žilině PRO: 9 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

prof. Ing. Jaroslav Balátě, DrSc. Čestný člen PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 2 

Usnesení AS FAI 59/3: 
AS FAI schválil návrh děkana na jmenování členů Vědecké rady FAI na období 28. 3. 2010 – 
27. 3. 2014. 
 
Složení VR FAI je uvedeno v Příloze č.1. 



Strana 5 (celkem 6)  Zapis10-12-59 

ad 6) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2011/2012 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní 
obor Informační a řídicí technologie, uskutečňovaný v anglickém jazyce.  

Návrh směrnice vychází ze směrnice schválené v loňském roce. Dochází pouze k úpravě čl. č. 5 – 
specifikace poplatků za studium. Po případném schválení bude směrnice přeložena do anglické 
verze. 

Bc. Sousedík vznesl dotaz, zda si musí studenti poplatek hradit sami nebo zda je možno zažádat o 
nějakou dotaci. Děkan FAI odpověděl, že zahraniční studenti si musí poplatek hradit sami. 

Dr. Chramcov vznesl dotaz, kdo stanovuje výši poplatku za studium v anglickém jazyce. Děkan FAI 
odpověděl, že výši poplatku stanovuje FAI a je obdobná jako na jiných fakultách UTB. 

Návrh této směrnice bude detailně projednáván na zasedání LK AS FAI dne 1. 11. 2010 ve 13.00 
hod. 

V průběhu jednání požádal prod. Sysala o změnu v pořadí projednávaných bodů 7 a 8. 

ad 8) Projednání návrhu výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2010/2011. 

Prod. Sysala přednesl návrh na výši prospěchového stipendia, seznámil členy AS FAI s počty 
studentů, kteří mají nárok na stipendium, a zdůraznil, že z finančních důvodů navrhuje výši 
stipendia takto: � průměr 1,0  2 000,- Kč; � 

průměr 1,01 – 1,3 900,- Kč;  
průměr 1,31 – 1,5 500,- Kč. 
 

Návrh usnesení AS FAI  59/4: 
AS FAI schválil návrh výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2010/2011 v 
následujících intencích: �  1,00   2 000,- Kč; �  1,01 – 1,3   900,- Kč; �  1,31 – 1,5   500,- Kč. 

Hlasování 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 

Usnesení AS FAI 59/4: 
AS FAI schválil návrh výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2010/2011 v 
následujících intencích: �  1,00   2 000,- Kč; �  1,01 – 1,3   900,- Kč; �  1,31 – 1,5   500,- Kč. 

 

ad 7) Projednání Průběžné zprávy o hospodaření FAI za období 1. 1. – 30. 9. 2010. 

Tajemnice FAI stručně představila strukturu Průběžné zprávy o hospodaření FAI za období 
1. 1. 2010 - 30. 9. 2010. Podotkla, že tento dokument má návaznost na rozpočet FAI. Tajemnice 
FAI se zaměřila na problém vrácení části dotace MŠMT. Vzhledem k této skutečnosti je nutno 
omezit čerpání finančních prostředků na součástech FAI, je možno čerpat do výše 85%. Toto 
omezení platí do vyjasnění situace a upřesnění finančních zdrojů, ze kterých se vratka na MŠMT 
uskuteční. Proběhla diskuse k danému problému. 

Dotazy týkající se Průběžné zprávy o hospodaření FAI za období 1. 1. 2010 – 30. 9. 2010 je 
možno adresovat tajemnici FAI nebo předsedovi AS FAI Dr. Chramcovovi. Další projednávání 
tohoto bodu proběhne na příštím zasedání AS FAI. 
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ad 9)  Různé. 

• Ing. Gerlich vznesl dotaz týkající se koeficientu pro výpočet doktorských stipendií. Děkan 
FAI odpověděl, že tato problematika bude řešena na stipendijní komisi. Případné dotazy 
je možno směřovat na Dr. Sysalu. 

• Dr. Matýsek navrhl využít pro tisk posterů jiný PC pro odlehčení práce p. Žipajové. Děkan 
FAI prověří, zda je dané opatření potřeba. 

• Ing. Malaník informoval o tom, že na tištěných rozvrzích na učebnách jsou tužkou udělány 
poznámky značící blokaci místnosti, ale ve STAGu tato blokace není zadána. Děkan FAI 
reagoval, že je nutno ověřit blokaci na studijním oddělení, pokud na studijním oddělení o 
blokaci nemají informaci, poznámka na rozvrhu neplatí a místnost je volná. 

• Doc. Sysel poznamenal, že v tomto semestru jsou opět někteří vyučující, kteří učí většinu 
sobot a někteří neučí žádnou sobotu. Tento problém bude řešit Dr. Ostravský s rozvrháři. 

 

Termín příštího zasedání AS FAI bude upřesněn.  

 
Ve Zlíně dne 1. 11. 2010 
Zapsala: Monika Eliášová Krištofová, DiS. 
Verifikoval: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 

 

 

 

 

 

 

        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


